
     Protokół Nr 9/24 

posiedzenia Komisji Zdrowia, Polityki Społecznej i Spraw Rodziny Sejmiku Województwa 

Świętokrzyskiego, które odbyło 14 listopada 2024 r. w godz. 13:00 - 13:27 w sali 202,  

w Urzędzie Marszałkowskim Województwa Świętokrzyskiego, przy al. IX Wieków Kielc 3. 

 

Zawiadomienie o posiedzeniu stanowi załącznik nr 1 do protokołu. W posiedzeniu 

uczestniczyli członkowie Komisji oraz zaproszeni goście.  

Lista obecności członków Komisji stanowi załącznik nr 2. 

Lista obecności gości zaproszonych na posiedzenie jest załącznikiem nr 3. 

Obrady prowadził Przewodniczący Komisji Zdrowia, Polityki Społecznej  

i Spraw Rodziny – Kazimierz Mądzik. 

 

Przebieg posiedzenia 

Ad 1.                                    

Przewodniczący Komisji Kazimierz Mądzik otworzył posiedzenie i poinformował, że jest 

wymagane kworum. Następnie przedstawił porządek obrad:  

1. Otwarcie posiedzenia.  

2. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia do realizacji Programu 

Współpracy Samorządu Województwa Świętokrzyskiego z Organizacjami 

Pozarządowymi na 2025 r. 

3. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wniesienie przez 

Województwo Świętokrzyskie do Spółki „Uzdrowisko Busko-Zdrój” S.A. z siedzibą  

w Busku - Zdroju wkładu pieniężnego na pokrycie nowych akcji, obejmowanych  

w podwyższonym kapitale zakładowym tej Spółki. 

4. Sprawy różne. 

5. Zamknięcie posiedzenia.  

Przewodniczący Komisji poprosił o przedstawienie punktu 2. w pierwszej kolejności. 

Członkowie Komisji przyjęli następujący porządek obrad ze zmianami: 

1. Otwarcie posiedzenia. 

2. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wniesienie przez 

Województwo Świętokrzyskie do Spółki „Uzdrowisko Busko-Zdrój” S.A. z siedzibą  

w Busku - Zdroju wkładu pieniężnego na pokrycie nowych akcji, obejmowanych  

w podwyższonym kapitale zakładowym tej Spółki. 

3. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia do realizacji Programu 

Współpracy Samorządu Województwa Świętokrzyskiego z Organizacjami 

Pozarządowymi na 2025 r. 

4. Sprawy różne. 



5. Zamknięcie posiedzenia.  

Materiały do pkt 2-3 stanowią załącznik do akt IX sesji Sejmiku Województwa 

Świętokrzyskiego. 

Ad 2.                      

Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wniesienie przez Województwo 

Świętokrzyskie do Spółki „Uzdrowisko Busko-Zdrój” S.A. z siedzibą w Busku - Zdroju 

wkładu pieniężnego na pokrycie nowych akcji, obejmowanych w podwyższonym kapitale 

zakładowym tej Spółki omówił Rafał Kosiński – dyrektor departamentu Nieruchomości, 

Geodezji i Planowania Przestrzennego.  

 

Przewodniczący Komisji, Kazimierz Mądzik otworzył dyskusję.  

 

Radna Jolanta Madioury chciała wiedzieć dlaczego wkład pieniężny wnoszony przez 

Województwo Świętokrzyskie do spółki Uzdrowisko Busko-Zdrój stanowi kwotę 

4 000 000,00 zł.  

 

Dyrektor Rafał Kosiński wyjaśnił, że o taką kwotę wystąpiła spółka. Dodał, że potrzeby 

inwestycyjne są bardzo duże. Pozostałe środki finansowe będą pochodziły z innych źródeł 

finansowania.  

 

Radna Jolanta Madioury dopytała czy te środki finansowe pokryją w całości plany spółki.  

 

Dyrektor Rafał Kosiński poinformował, że są to środki finansowe na pokrycie zadań 

wskazanych we wniosku.  

 

Wicemarszałek Województwa Marek Bogusławski wyjaśnił, że było kilka przetargów 

dotyczących sanatorium ,,Oblęgorek”, ale za każdym razem kwoty znacznie przekraczały 

budżet.  

 

Radna Magdalena Zieleń nadmieniła, że trzeba się przygotować na większe koszty, ponieważ 

budynki wymagają gruntownego remontu. Uzdrowisko musi stać się bardziej konkurencyjne. 

 

Radny Piotr Żołądek poprosił, aby przedstawiane informacje nie były tak zdawkowe  

i lakoniczne. Nadmienił, że nie zagłosuje przeciw, ponieważ jest za tym aby ta inwestycja 

została zrealizowana, ale należało przedstawić więcej szczegółów. 

 

Przewodniczący Komisji Kazimierz Mądzik poprosił o uzupełnienie informacji Elżbietę 

Śreniawską, Prezesa Zarządu Spółki Uzdrowisko Busko-Zdrój S.A.   

 

Elżbieta Śreniawska poinformowała, że 4 000 000,00 zł. to kwota niezbędna do zrealizowania 

inwestycji pn. ,,Nadbudowa, przebudowa budynku Sanatorium Oblęgorek wraz ze zmianą 

sposobu użytkowania poddasza nieużytkowego na pokoje pobytowe oraz rozbudowa budynku 



o szyb windowy”. Nadzór nad pracami ma konserwator zabytków stąd firma, która 

przeprowadzi prace musi mieć doświadczenie w realizacji projektów dotyczących budynków 

zabytkowych.  Z tego względu inwestycja należy do trudnych. Przedsięwzięcie zostało 

wycenione na kwotę 3 500 000,00 zł. zaś przetarg jest powtarzany po raz trzeci, ponieważ 

wszystkie poprzednie zamykały się kwotą 4 500 000,00 zł. Prezes Elżbieta Śreniawska 

nadmieniła, że cała dokumentacja została już przygotowana. Następnie poinformowała,  

że nowe rozporządzenie Ministerstwa Zdrowia, zobowiązuje wszystkie zakłady opieki 

uzdrowiskowej do przekształcenia przynajmniej 2% powierzchni pod kątem zabezpieczenia 

potrzeb osób niepełnosprawnych, w tym osób poruszających się na wózkach inwalidzkich. To 

oznacza, że Uzdrowisko w Busku-Zdroju musi sukcesywnie dostosowywać poszczególne 

obiekty do tych potrzeb. Poprosiła, aby radni spojrzeli na Uzdrowisko w Busku jak na 

wspólną ,,perełkę”. Kwota o którą wnioskuje spółka jest tak naprawdę kroplą w morzu 

potrzeb. Potrzebne będą także środki finansowe na termomodernizację i fotowoltaikę  

z magazynami, ponieważ koszty ogrzewania i oświetlenia budynków są ogromne. Prezes 

Elzbieta Śreniawska podkreśliła również, że w tym roku dodatkowo wystąpił problem  

z płatnością ze strony NFZ za przeprowadzone nadwykonania.  

 

Radna Magdalena Zieleń chciała wiedzieć jaka jest kwota zaległości ze strony NFZ. 

 

Prezes Elżbieta Śreniawska poinformowała, że jest to kwota w wysokości ponad 6 000 000 zł. 

Dodała, że brakuje rozliczenia za IV kwartał. Następnie nadmieniła, że Uzdrowisko liczy na 

pozyskanie środków unijnych. 

 

Radna Jolanta Madioury zaznaczyła, że środki unijne na pewno będą.  

 

Radny Piotr Żołądek podziękował za wyczerpujące uzasadnienie i nadmienił, że popiera 

realizację zaproponowanych inwestycji. 

 

Prezes Elżbieta Śreniawska dodała, w nawiązaniu do dyskusji przeprowadzonej na innym 

posiedzeniu, że Uzdrowisko nie jest notowane w obiegu publicznym i w związku z tym 

wartość akcji wynosi tyle ile wartość kapitału. Gdyby poddać się wycenie rynkowej to na 

pewno wartość samego majątku i budynków byłaby dużo większa.   

 

Radny Piotr Żołądek zgodził się z Prezes Elżbietą Śreniawską odnośnie potrzeby 

modernizacji Uzdrowiska. Dodał, że jeśli nie będzie ono nadążało za pewnymi wymogami 

będzie przegrywać z konkurencją.   

 

Innych uwag nie zgłoszono. 

Przewodniczący Komisji zamknął dyskusję.  

Komisja Zdrowia, Polityki Społecznej i Spraw Rodziny jednogłośnie pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały.  

Opinia Nr 20/24 jest załącznikiem nr 4. 



Ad 3. 

Projekt uchwały w sprawie przyjęcia do realizacji Programu Współpracy Samorządu 

Województwa Świętokrzyskiego z Organizacjami Pozarządowymi na 2025 r. omówiła 

Dyrektor Elżbieta Korus.                                                            

 

Uwag nie zgłoszono. 

Komisja Zdrowia, Polityki Społecznej i Spraw Rodziny jednogłośnie pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały.  

Opinia Nr 19/24 jest załącznikiem nr 5. 

 

Ad 4. 

Sprawy różne. 

Przewodniczący Komisji poinformował o wpłynięciu pisma od Ogólnopolskiego Związku 

Zawodowego Psychologów przy Świętokrzyskim Centrum Psychiatrii w Morawicy  

(zał. nr 6).  Nadmienił, że Komisja nie ma kompetencji do rozstrzygania o sprawie poruszonej 

w korespondencji, zaś kwestia dotycząca wysokości wynagradzania pracowników leży po 

stronie dyrektora.  

 

Dyrektor Departamentu Ochrony Zdrowia Bogumiła Niziołek poinformowała, że pismo 

wpłynęło również do Marszałka Województwa i w razie potrzeby zostaną przedstawione 

stosowne wyjaśnienia.  

 

Radna Magdalena Zieleń zapytała jak wygląda obecnie kwestia zaległości NFZ w zakresie 

płatności za nadwykonania. 

 

Dyrektor Bogumiła Niziołek poinformowała, że wpłaty są ale niewielkie i zobowiązania 

pozostają duże. Następnie dodała, że Departament Ochrony Zdrowia przygotuje dla radnych 

informację na piśmie.   

Informacja na temat świadczeń wykonanych ponad limit w 2024 r. samodzielnych 

publicznych zakładów opieki zdrowotnej nadzorowanych przez Województwo 

Świętokrzyskie stanowi załącznik nr 6.  

 

Przewodniczący Komisji podkreślił, że pomimo prób nie udało się zorganizować spotkania  

z Panią Dyrektor z NFZ. Dodał, że problem jest ogólnopolski.  

 

Radna Jolanta Maioury przekazała, że według jej wiedzy pieniądze zostaną przekazane 

najprawdopodobniej w kolejnym roku.  

 



W dalszej dyskusji na ww. temat udział wzięli Wicemarszałek Województwa Marek 

Bogusławski, Przewodniczący Kazimierz Mądzik, radna Jolanta Madioury, radna Magdalena 

Zieleń, dyrektor Bogumiła Niziołek.     

Radna Jolanta Madioury odniosła się do pisma z Ogólnopolskiego Związku Zawodowego 

Psychologów przy ŚCP w Morawicy i zaapelowała o rozpoczęcie dialogu.  

 

Innych uwag nie zgłoszono.  

 

Ad 5.  

Przewodniczący Komisji Kazimierz Mądzik zamknął posiedzenie. 

 

   

 

  

        Przewodniczący Komisji 

    Kazimierz Mądzik  

 

 

Protokół sporządziła: Maria Ganczarek 

 


